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Komisja Kultury i Środków Przekazu, obradująca pod przewodnictwem posła 
Piotra Babinetza (PiS), zastępcy przewodniczącego Komisji, zrealizowała 
następujący porządek dzienny: 

– zmiany w składzie prezydium Komisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Joanna Góral, Eliza Kalita – z sekreta-
riatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Dzień dobry państwu. Otwieram kolejne posiedzenie Komisji Kultury i Środków Prze-
kazu. Stwierdzam kworum. W porządku dziennym posiedzenia mamy punkt: zmiany 
w składzie osobowym prezydium Komisji. Czy są uwagi państwa posłów do porządku 
dziennego? Nie  słyszę, nie widzę,  rozumiem,  że nie ma uwag. Stwierdzam przyjęcie 
porządku dziennego.
Rozpoczniemy jednak od czegoś innego. Serdecznie witam nowe panie i panów posłów, 

którzy zasilili naszą Komisję: panią poseł Zofię Ławrynowicz, która reprezentuje klub 
PO-KO, panią poseł Agnieszką Soin reprezentującą klub PiS, pana posła Krzysztofa 
Ciebiadę – klub PiS i pana posła Jerzego Naszkiewicza – klub PiS. Myślę, że wszyscy 
tutaj będziemy zgodnie, dobrze pracować w Komisji Kultury i Środków Przekazu, choć 
już nie zostało nam dużo czasu do końca. Gratulujemy serdecznie.
Przypominam,  że dotychczasowa  przewodnicząca Komisji  –  poseł  Elżbieta Kruk 

zyskała mandat do Parlamentu Europejskiego, a Marszałek Sejmu w postanowieniu 
stwierdził o wygaśnięciu jej mandatu poselskiego z dniem 28 maja 2019 roku. Komisja 
zatem nie ma na dzień dzisiejszy przewodniczącego i wszelkiego rodzaju posiedzenia 
musi zwoływać prezydium Komisji.
Przypominam, że na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu komisja powołuje 

i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów. Głosowanie 
przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosu. 
Wybór zostanie dokonany,  jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą większość 
głosów, tzn. więcej głosów za niż przeciwnych. Głosy wstrzymujące się nie są brane pod 
uwagę.
Przystępujemy do wyboru przewodniczącego Komisji. Zwracam uwagę, że w przy-

padku zgłoszenia większej liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności 
kandydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komi-
sji. Głosowanie na pozostałe kandydatury stanie się bezprzedmiotowe. Czy powyższe 
zasady głosowania i wynikające z nich konsekwencje są jasne dla wszystkich posłów? 
Są jasne, nikt z posłów nie zgłasza wątpliwości.
Proszę o zgłaszanie kandydatur. Proszę bardzo państwa posłów o zgłaszanie kandy-

datur. Proszę bardzo, pani przewodnicząca Anna Sobecka.

Poseł Anna Sobecka (PiS): 
Dziękuję, panie przewodniczący. Chciałam zgłosić pana przewodniczącego Piotra Babi-
netza.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy są inne kandydatury? Jeśli nie ma innych kandydatur, to oświad-
czam, że wyrażam zgodę na kandydowanie.
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Przystępujemy do głosowania. Kto  jest  za wyborem na funkcję przewodniczącego 
Komisji Kultury i Środków Przekazu posła Piotra Babinetza? Dziękuję bardzo. Kto jest 
przeciw? Dziękuję. Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został 
wybrany poseł Piotr Babinetz przy 22 głosach za, braku głosów przeciw i 1 głosie wstrzy-
mującym się. Bardzo dziękuję za wybór tak przytłaczającą liczbą głosów. Mam nadzieję, 
że podołam tej funkcji, szczególnie w sytuacji, gdy jest tak duże poparcie, bo jest to trud-
niejsze. Będę starał się podołać. Bardzo dziękuję za ten wybór. Dziękuję również pani 
przewodniczącej Kruk za prowadzenie naszej Komisji przez ponad trzy i pół roku.
W związku z wyborem dotychczasowego zastępcy przewodniczącego Komisji na funk-

cję przewodniczącego Komisji przystępujemy do uzupełnienia składu prezydium Komi-
sji. Pragnę przypomnieć, że Komisja ustaliła  liczbę zastępców na 4 osoby. Proponuję 
dokonać wyboru uzupełniającego na funkcję zastępcy przewodniczącego. Czy jest sprze-
ciw? Nie słyszę sprzeciwu, a nawet wręcz przeciwnie. Zwolnione miejsce w składzie pre-
zydium Komisji przysługiwało klubowi PiS.
Przystępujemy do zgłaszania kandydatur. W takim razie ja zgłoszę kandydaturę pana 

posła Jacka Świata na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji Kultury i Środków Prze-
kazu. Czy jest zgoda pana posła?

Poseł Jacek Świat (PiS):
Tak, zgadzam się.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Dziękuję. Czy są inne kandydatury? Proszę o zgłaszanie ewentualnie innych kandyda-
tur. Jeśli nie ma, to przystępujemy do wyboru wiceprzewodniczącego Komisji.
Kto jest za wyborem pana posła Jacka Świata na funkcję zastępcy przewodniczącego 

Komisji Kultury i Środków Przekazu? Dziękuję bardzo. Kto jest przeciw? Dziękuję. Kto 
się wstrzymał? Dziękuję.
Informuję, że zastępcą przewodniczącego Komisji został wybrany pan poseł Jacek 

Świat przy 14 głosach za, braku głosów przeciwnych i 8 głosach wstrzymujących się. 
Gratuluję wyboru panu wiceprzewodniczącemu Jackowi Światowi i zapraszam do współ-
pracy w prezydium naszej Komisji.
Informuję  również,  że najbliższe  posiedzenie  Komisji  Kultury  i Środków  Przekazu 

musimy odbyć jeszcze w czerwcu. Jest ono zaplanowane na 25 czerwca we wtorek na godzinę 
10.30. Podstawowym punktem będzie sprawa zaopiniowania wykonania budżetu, oczywiście 
z udziałem posłów koreferentów, z udziałem Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji i Minister-
stwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Już zwyczajowo będziemy musieli także powrócić 
do sprawy sprawozdania KRRiT. Otrzymaliśmy kolejne pismo od pana Marszałka, żeby kon-
tynuować działanie. Proszę bardzo, pani marszałek, do mikrofonu.

Poseł Małgorzata Kidawa-Błońska (PO-KO):
Moim zdaniem sytuacja zgodna z prawem jest taka, że pani przewodnicząca Sobecka 
składając sprawozdanie tego, co się wydarzyło na posiedzeniu Komisji, powie, że spra-
wozdanie Rady Mediów Narodowych uzyskało, a KRRiT nie uzyskało... I tak decyzję 
podejmuje Sejm. Tutaj decyzja zapadła, więc wydaje mi się, że to jest jedyna możliwość.

Poseł Anna Sobecka (PiS):
Ja też chciałam powiedzieć…

Poseł Małgorzata Kidawa-Błońska (PO-KO):
Wydaje mi się, że tak powinno być.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO-KO):
Tak się umawialiśmy, ja nie rozumiem…

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Ja też tak zrozumiałem nasze zakończenie prac poprzednim razem, ale otrzymaliśmy pismo 
Marszałka Sejmu, którego konkluzja jest taka, że projekt uchwały zawarty w druku nr 3512 
należy uznać za nieskutecznie podjęty. W związku z tym wraca sprawa rozpatrzenia ponow-
nie tego na posiedzeniu komisji kultury. Oczywiście nie dzisiaj, tylko na następnym posiedze-
niu. Proszę bardzo, pani przewodnicząca Iwona Śledzińska-Katarasińska.
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Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO-KO):
Panie przewodniczący, może jednak spróbujmy podjąć dyskusję z panem marszałkiem, 
bo to nie jest tak. Tak mi wygląda, że jeżeli wniosek nie uzyskuje państwa większości, 
to wtedy nie może być rozpatrywany. Zawsze remisowe rozwiązanie jest także rozwią-
zaniem. Decyduje cała Izba, przecież nie my tutaj jako Komisja. Bardzo często komisja 
sobie, a Izba ma też inne decyzje. Jeśli by tak miało być, to w takim razie należało to roz-
strzygnąć na poprzednim posiedzeniu. Ile razy musimy się jeszcze spotkać? Powinni-
śmy to rozstrzygnąć na poprzednim posiedzeniu. Jeśli mamy takie sprawy proceduralne, 
to proszę, by wpłynąć na Biuro legislacyjne, żeby jednak na sali byli  legislatorzy. Nie 
może być tak. Drugi raz przy rozpatrywaniu tego nie było legislatorów i w związku z tym 
drugi raz jesteśmy zmuszeni do popełniania być może jakichś błędów. Po to oni są, żeby 
wspierali pracę Komisji, a nie po to, żeby mieli – nie wiem co – własne kancelarie.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Tak, oczywiście zgadza się ta sprawa z Biurem Legislacyjnym.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO-KO):
Tylko trzeba coś z tym zrobić.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Nie mieliśmy przewodniczącego Komisji, teraz mamy i będziemy pilnować, żeby było 
Biuro Legislacyjne…

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO-KO):
Ale mieliśmy prezydium, które się tego domagało.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Tak, ale dzisiaj nie rozpatrujemy tej sprawy i dlatego dzisiaj nie ma Biura Legislacyj-
nego. Proszę bardzo – pan przewodniczący Krzysztof Mieszkowski.

Poseł Krzysztof Mieszkowski (N):
Dziękuję, panie przewodniczący. Przy okazji gratuluję panu nowej funkcji. Uważam, 
że propozycja pana marszałka Kuchcińskiego  jest  za daleko posunięta, ponieważ on 
ogranicza  naszą  suwerenność w komisji  kultury  i chyba nie ma takiego  obowiązku, 
a nawet prawa, żeby wymuszać inny werdykt niż ten, który zapadł. Ten werdykt jest 
faktem i trzeba go po prostu zaakceptować. Wydaje mi się, że pan Marek Kuchciński 
może po prostu powinien zweryfikować swoje kompetencje. Bardzo proszę o to, żeby 
zawalczyć o autonomię i niepodległość sejmowej komisji kultury.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Mamy chwilę czasu między tym posiedzeniem Komisji a 25 czerwca, więc sprawdzimy 
to jeszcze  od strony  prawnej  z Biurem  Legislacyjnym  i Biurem  Analiz  Sejmowych. 
Porozmawiam też z panem marszałkiem o tej sprawie. Co prawda, w art. 125 jest mowa, 
że sprawozdania  i informacje są rozpatrywane przez komisję poprzez przeprowadze-
nie projektu uchwały o przyjęciu lub odrzuceniu sprawozdania. Mamy jeszcze projekt 
uchwały o przyjęciu, tak. Dzisiaj już się w to nie zagłębiajmy. Regulamin nam tego nie 
wyjaśnia. Tę sprawę jeszcze przeanalizujemy.
Jest jeszcze jedna kwestia, jeżeli chodzi o lipiec. W sierpniu jest przerwa wakacyjna, 

potem we wrześniu już pewnie będzie pakowanie się itd. Myślę, że w lipcu będziemy 
musieli odbyć kilka posiedzeń. Na pewno do rozpatrzenia  jest kwestia sprawozdania 
Rady Języka Polskiego. Jest też projekt ustawy złożony przez pana prezydenta dotyczący 
obchodów 100-lecia niepodległości. Jest jeszcze informacja na temat stanu czytelnictwa 
w Polsce, a ponadto wiem, że wpływa jeszcze sporo uchwał okolicznościowych. Jeżeli 
nawet dotyczyłyby spraw wrześniowych czy październikowych i jeśli mamy je rozpa-
trzyć,  to korzystając z tego, że mamy dwa posiedzenia Sejmu w lipcu, byłoby dobrze 
maksymalnie  przeprowadzić  wszystkie  sprawy,  by już  raczej  niczego  nie  zostawiać 
na wrzesień, z wyjątkiem jakichś rzeczy, które będą konieczne.
Dziękuję bardzo i jeszcze raz dziękuję za wybór. Zamykam posiedzenie Komisji.


